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BOSNA I HERCEGOVINA

FEDERACIJA BOSNE I HERCEGOVINE
PARLAMENT FEDERACIJE

DOM NARODA
Sekretar
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Cerperap

BOSNIA AND HERZEGOVINA
FEDERATION OF BOSNIA AND HERZEGOVINA

PARLIAMENT OF THE FEDERATION
HOUSE OF PEOPLE

SecretarY

Brq:02-02-1638123
Sarajevo, 1 0.1 0.2023.god ine

VLADA FEDERACIJE BOSNE I HERCEGOVINE
n/r Edite KalajdZi6, sekretara

FEDERALNO MINISTARSWO OKOLISA t TURIZMA
n/r Nasihe Pozder, ministice

PREDMET: lnicijativa

Na 4.sjednici Doma naroda Parlamenta Federacije Bosne i Hercegovine

odr2anoj 05.1O.2023.godine, delegatkinja Vesna Saradii6 pokrenula je inic'tjativu.

U prilogu Vam dostavljam, radi kori5tenja, izvod iz neautoriziranog
magnetofonskog snimka sjednice Doma naroda u kome je sadrZana inicijativa.

Molim da odgovor na inicijativu dostavite Domu naroda Parlamenta Federacije

Bosne i Hercegovine.
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radova koji se objave u eminentnim dasopisima. Znafli, molim vas, pokreCem lnicijativu
zvaniEno, siguran sam i znam da recimo u Akademiji nauka postoje ljudi koji su ved
pripremali te zakone isiguran sam da 6e vam se staviti na raspolaganje. Prvo,
moderan zakon a onda moderan pravilnik po uvjetu po podjeli novca po recimo uzorku
koji imate prilikom podjele novaca na evropskom nivou tek onda 6e biti dvije stvari
ispo5tovane biti 6e sistemsko ulaganje u nauku iistraZivanje iu kranjem sludaju biti ce
ulaganje u stvarno ekselentno svrsishodno i podupiranje onih ljudi koji to stvarno to
zasluZuju.

Ohrabrujem vas u tom pravcu da to uradite, imate popriliCno mnogo primjera iz
regue, Evrope itd., i siguran sam da 6ete pronadi taj naein ivelika potpora u toj cijeloj
pri6i.

E sada ima jedna samo mala zamjerka, molim vas sljededi puta kada budem
postavljao politiEka pitanja koja se ti6u politike obrazovanja i nauke Vlade Federacije
BiH ivas kao Ministarstva da va5a ekipa koja mi bude odgovarala neka se ne poziva
ne tehniEke stvari neka mi ne tumade zakone. Postavljam vama pitanje, znam da
imate odgovore sta u svojoj politici Zelite da radite i kako Zelite da promijenite ovo
stanje koje je duboko, duboko ispod svakoga minimuma koji ovi ljudi u BiH i

znanstvenici Federacije BiH zaslu2uju.
Hvala vam velika.

TOMISLAV MARTINOVlC
Hvala.
Rijec ima predsjednik KruSA Sif$tih:iZaslariitb VEsna SaiadZic, izvolite

VESNA SARADZIC:
Zahvaljujem predsjedavajudi i pozdravljam sve prisutne koji prisustvuju

dana5njoj sjednici Doma naroda iZelim nam uspje5an dana6nji radni dan.
Ja imam jednu inicijativu koja formalno jeste inicijativa, ali je sustinski puno viSe

od toga. Naime, lnicijativa proizilazi iz Zakllu6ka kojije ovaj Dom jednoglasno usvjio u
proSom sazivu 29.7.'21. godine i tada5njim Zaklju6kom kojeg sam predloZila Dom je
zaduaio Vladu Federacije BiH i resorna ministarstva da se aktivno uklju6e u zaititu
entiteta Federacija BiH od posljedica izgradnje HE Ulog, entitet RS snage 35
megavata i sedam manjih HE koje 6ine hidroenergetski sistem Gornja Neretva. I

informaciju o poduzetim aktivnostima prezentovati na narednoj redovnoj sjednici ovog
Doma, naravno informacija nikada nije dostavljena ovom Domu.

Ovih dana mi svjedo6imo kataskofalnim snimcima rijeke Neretve mjeStani
gornjeg toka Neretve, turisti, organizacue 6iii je fokus rada zastita sredine ovih dana
vapajem ukazuju na Neretvu 6ija je boja promijenjena do neprepoznatljivosti uz
evidentan pomor ribe na duZem dijelu vodotoka gdje je prestao i Zivot u rijeci. Ovo je
zaista zlodin bez presedana jer ako uzmemo u obzir cinjenicu da je 71o/o zemljine
povr3ine pokriven vodom, da od toga 96,5% se odnosi na morsku vodu a samo 3,5olo

vode koju moZemo piti onda ne trebam naglaiavati znadaj ovog problema jer u gonjem
toku Neretva u duzini od 90 km sve znadi do Konjica ona se moze piti. l6emu sada
svjedocimo? Unistavanju vode bez koie na krqju krajeva nem opstanka.

lz svega navedenog upudujem lnicijativu Vladi Federacije BiH i resornim
ministarstvima da se u okviru svojih nadl2enosti ukljude u sve Sto se de5ava po ovom
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pitanju kako bi na najbolji mogu6i nadin zastupali interese svih nas koji smo naseljeni
nizvodno uz Neretvu jer po mi6ljenju struinjaka svi problemi 6e se reflektovati
nizvodno niz Nerefuu.

Zato u ime svim stanovnika koji su naseljeni uz rijeku Neretvu istinske duvare
prirode, ribolovce i turiste i 5to je najvaZnije interesa pokoljenja koji dolaze iza nas.

Zamolila bih Vladu Federacije da Sto hitnije dostavi informaciju ovom Domu,
odnosno da se informi5e javnost po pitanju ovih problema.

Zahvaljujem.

TOMISLAV MARTINOVIC:
Hvala.
Rijed ima izaslanik Haris Zahiragi6

HARIS ZAHIRAGIC:
Zahvaljujem predsjedavaju6i.
lmao bih tri pitanja za gospodina Nermina Nik5i6a.
Od kada ste preuzeli Vladu Federacije ti. od kada ste nametnuti na delo Vlade

Federacije, koliko zadu2enja ste domadih i meclunarodnih preuzeli koje ste pokrenuli
ili realizirali?

Drugo pitanje Termo blok 7, da li planirate i kada realizirati taj vrlo vaZan
projekat za energetski sektor i energelsku nezavisnost Federaci.je BiH, ali i drZave BiH
generalno? " "' 

I'rlti'llil i ::" rr-r:': l

I trece pitanje takocter za riametnutog premijera Nermina Nik5i6a, ali iza
resornog ministra zdravstva.

Vlada Federacije na judera5njoj sjedriici smijenila organe na Klinidkom centru
Univerziteta u Sarajevu Upravni odbor i Nadzorni odbor protivno Statutu, zakonskim i

podzakonskim aktima. Da stvari budu gore ta izmjena se desila bez prisustva 6ak
resornog ministra koji je jedini ovla5ten da u slu6aju opravdanih razloga uz kvalitetno
i adekvatno obrazloZenje pokrene inicijativu smjene dlanova Upravnog i Nadzornog
odbora.

S tim u vezi zanima me na osnovu dega, kojeg zakona ikojeg podzakonskog
akta je Vlada Federacije to uradila? I zanima me, da lije ministar zdravstva bio sa time
upoznat i sta on misli o tome sto se u njegovom resoru bez njegovog prijedloga na
jedan grubim kr5enjem zakona i podzakonskih akata udinili takvu vrstu pravnog
nasilja?

Hvala.

TOMISLAV MARTINOVIC:
Hvala.
lscrpili smo ovaj dio koji se odnosi na izaslanioka pitanja iizaslanidke inicijative,

nastavljamo dalje.
Predlozeni dnevni red za danainju sjednicu ste dobili.
Kolegij ovog Doma prije odrZavanja sjednice odrZala i svoju redovitu sjednicu

pa 6u vas ja sada ukratko upoznati sa oniitl sto je prijedlog Kolegija a vezano je za
dnevni red.


